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Uppföljning av verksamhet per augusti och
budget per august i 2024

Förslag t ill beslut

Idrotts- och fritidsnämnden beslutar

1. att godkänna upprättad uppföljning av ekonomi samt uppföljning av
verksamhet per augusti 2024 enligt bilagda handlingar,

2.att fastställa att redovisningen för ekonomi och verksamhet per augusti 2024
inte föranleder nämnden att ändra i sina planer eller vidta andra åtgärder än de
som redan vidtagits, samt

3. att översända uppföljningen till kommunstyrelsen.

Ärendet

Utöver ordinarie uppdrag och åtgärder omfattar uppföljningen av verksamhet även
tillkommande uppdrag från kommunstyrelsen.

Idrotts- och fritidsnämndens resultat per augusti är ett överskott på 1 miljon kronor.

Helårsprognosen beräknas till ett nollresultat i enlighet med budgeten.

Beredning

Kultur-, idrotts- och fritidsförvaltningen har sammanställt en redovisning för augusti
2024 som inkluderar uppföljning av ekonomi och verksamhet. Redovisningen omfattar
nämndens periodbokslut samt uppföljning av inriktningsmål och uppdrag. Samtliga
dessa underlag finns i de bilagda handlingarna.

Föredragning

Idrotts- och fritidsnämndens resultat är ett överskott på 1miljoner kronor.

Kultur-, idrotts-och fritidsförvaltningen Datum: Diarienummer:
Tjänsteskrivelse t ill Idrotts- och fritidsnämnden 2024-09-13 IFN-2023-00143

Handläggare:
Ewa Wennmark

mailto:kultur-idrott-fritid@uppsala.se
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Markeringsavgifter för uthyrning av lokaler till skolor avviker negativt i förhållande till 

budget. Detta trots att nämnden budgeterat utifrån det ”nya normala” vilket är en 
lägre budget för skolbokningar. 

För helåret prognostiseras ett nollresultat i enlighet med budget där minskade intäkter 
av markeringsavgifter från skolan kompenseras av högre markeringsavgifter från 

föreningslivet samt lägre hyreskostnader än vad som budgeterats. Under senare delen 

av hösten förväntas markeringsavgifter från skolan öka när vädret bidrar till minskade 
aktiviteter utomhus.  

Utifrån Mål och budget 2024–2026 arbetar idrotts- och fritidsnämnden med 29 uppdrag 
varav att fem är tillkommande från kommunstyrelsen och/eller kommunfullmäktige, 

ett är kvarvarande och fyra är nämndmål, samt 33 åtgärder. 

Vid delårsuppföljningen per augusti är prognosen att nämnden arbetar enligt plan och 

att åtgärder i de tilldelade uppdragen leder till önskat resultat genom bland annat; 
nämndens arbete inom grunduppdraget som fokuserar på jämställdhet, inkludering, 
livslångt idrottande och moderna föreningar vilka gemensamt bidrar till att utveckla 

och förbättra möjligheterna för uppsalaborna att utöva idrott och fysisk aktivitet, vilket 
bidrar till bättre folkhälsa.  

Inom lokalförsörjningsplanen tar nämnden hänsyn till både idrottens behov och 

socioekonomiska faktorer, vilket är avgörande för att skapa en inkluderande och 

tillgänglig idrotts- och fritidsmiljö.  

Arbetet med att göra idrott och fritid jämställt, tillgängligt och tryggt fortsätter 
systematiskt och långsiktigt. Exempel på detta är att Pep-kommun projektet övergått 

till att Uppsala kommun idag är en Pep-kommun, nämndens partnerskap med 
föreningarna Fyrisgården, KFUM Uppsala, RF-SISU Uppland och Uppsala 

Parsportsförening bidrar i stor utsträckning i utveckling av tillgängliga platser och 
aktiviteter. 

För fjärde året i rad iordningsställdes spontanidrottsplatsen Uppsala Summer zone. 
Genom en kombination av organiserade och spontana aktiviteter, fritidspersonal och 
fri tillgång till idrotts- och fritismateriel via Fritidsbanken samt externa insatser så som 
familjedagen med Ronlad McDonalds hus bidrar nämnden till en jämlik hälsa. Under 

sommaren har ca 100 000 besökt platsen. 

Ett kvitto på det goda arbete som nämnden gör fick Uppsala kommun våren 2024 då 

kommunen utsågs som Sveriges främsta idrottskommun. 

I rapporteringen av de 29 uppdragen är åtta klara och två avvikande/försenade. 
De avvikande/försenade uppdragen är: 

 KF-Beslut att uppdra till idrotts- och fritidsnämnden att i samråd med Uppsala 
kommun Sport- och rekreationsfastigheter AB följa nybyggnationen av arenan 

och anpassningen av befintlig anläggning så det möter idrottens behov inom 
investeringsramen:  

En ny ishall byggs, beräknas stå klar våren 2025. A-hallens ska anpassning och 

tillpassning ske i enlighet med lokalförsörjningsplan och vara klart 2026. 
Arbetet med arenan är fortsatt pausad. 

 KS-Beslut uppmana samtliga nämnder att höja beredskap och genomföra 
övningar i syfte att de verksamheter de ansvarar för ska stå väl rustade att 

arbeta analogt i händelse av digitala funktioner slås ut:  
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Uppdraget är försenat till följd av att förvaltningen gjorde en omorganisation 

under 2023. 

För åtgärder är motsvarande åtta klarmarkerade, fyra avvikande/ej startad/pausad, 
åtgärderna är: 

 Effektivisera nyttjandet genom att se över huvudmannaskapet för kommunens 
anläggningar: Ansvaret för detta ligger på kommunledningskontoret – 
Fastighetsstab. Åtgärden bör därför tas bort till 2025 års verksamhetsplan. 

 Utreda och ta fram förslag på åtgärder inom förvaltningens område för att nå 

målet om klimatneutralt till 2030: Förvaltningen har inte resurser att starta 
detta arbete under 2024. 

 Inom partnerskapet med RF-SISU Uppland och gemensamt med Fritid 

Uppsala utbilda fritidsledare kring kost, hälsa och fysisk aktivitet i syfte att 

implementera och utveckla nya arbetssätt: Arbetet har inte startat än, detta 

utifrån att Fritid Uppsala har varit i en stor omorganisation. 

 I samarbete med berörda nämnder och bolag inventera och ta fram förslag på 
åtgärder för befintliga och planerade idrotts- och fritidsanläggningar, för att 

säkerställa trafiksäkerheten genom bilfria zoner, säkra vägar för gång och cykel 

och andra åtgärder för hållbart resande: Avdelningen Idrott Uppsala har fullföljt 
sitt uppdrag i framtagandet av det policyprogram som Gatu- och 

samhällsmiljönämnden (GSN) ansvarar för. Vi har lämnat vår input och inväntar 
nu att programmet skickas på remiss till idrotts- och fritidsnämnden för vidare 

behandling och godkännande. 

 

Beslutsunderlag  

 Tjänsteskrivelse daterad 13 september 2024 

 Bilaga 1 – Analys av ekonomiskt utfall  

 Bilaga 2 – Verksamhetsuppföljning per augusti  

 Bilaga 3 – Svar på frågor till uppdrag 1 

 Bilaga 4 – Rapport om konstgräsplaner Uppsala kommun 

 

 

 

Kultur-, idrotts- och fritidsförvaltningen 

 

 

Magnus Jansson  

Biträdande 
förvaltningsdirektör 
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Delårsbokslut augusti 2024

Belopp i miljoner
kronor

Kommunbidrag
2024

Periodens utfall
202401–202408

Periodens ut fall
202301–202308

Helårsprognos
202408

Politisk verksamhet 2 0 0 0

Fritid och kultur 435 1 2 0

Övriga verksamheter 0 0 0 0

Nämnden totalt 436 1 2 0

Belopp i miljoner
kronor

Prognos-
försämring

Prognos-
förbät tring

Prognosspann
min

Prognosspann
max

Prognososäkerhet 4 4 -4 4

Belopp i miljoner
kronor

KF-budget
2024

Periodens utfall
202401–202408

Periodens ut fall
202301–202308

Helårsprognos
202408

Investeringar 19 10 6 19

Nämndens analys - sammanfattning

Idrotts- och fritidsnämndensresultat per augusti var ett överskott om 1miljon kronor
jämfört med budget för perioden. Intäkterna var totalt sett i nivå med budget.
Kostnadernavar 1 miljon kronor lägreän budget, det beror främst på lägre lokalhyror
och avskrivningar.

Sammantaget uppgår helårsprognosen till ett nollresultat i enlighet med budget.

Av investeringsramen om 19miljoner kronor hade 10miljoner kronor tagitsi anspråk
per augusti. Helårsprognosen för investeringar är i nivå med budget.

Nämnd Datum: Nämnd behandlas:
Idrotts-och fritidsnämnden 2024-09-19 2024-09-27

Handläggare: Version:
Martin Halvarsson
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Delårsbokslut och helårsprognos 

 
Resultaträkning IFN               

Belopp i miljoner kronor 
Utfall jan-
aug 2024 

Budget jan-
aug 2024 

Avvikelse 
utfall/budget 

Årsprognos 
aug 2024 

Budget 
helår 
2024 

Avvikelse helår 
prognos/budget 

Utfall 
helår 
2023 

Hyror och arrenden 7 7 0 10 11 0 11 

Markeringsavgifter 34 34 0 56 56 0 54 

Övriga intäkter 2 2 0 3 3 0 3 

Summa intäkter 42 43 0 69 69 0 68 

Lämnade bidrag -46 -46 0 -69 -69 0 -63 

Personalkostnader -5 -5 0 -8 -8 0 -6 

Lokal-och markhyror -175 -178 2 -272 -272 1 -245 

Övriga kostnader* -101 -99 -3 -149 -148 -1 -142 

Summa kostnader -327 -327 0 -497 -497 -1 -456 

Finansiella poster -5 -6 1 -8 -9 1 -8 

Summa nettokostnader -290 -291 1 -436 -436 0 -396 

Kommunbidrag 291 291 0 436 436 0 398 

Resultat   1 0 1 0 0 0 2 

*I övriga kostnader ingår köp av huvudverksamhet från Uppsala kommun arenor och fastigheter, 

fastighetskostnader, förbrukningsmaterial, kommungemensamma fördelade IT- och 

administrationskostnader       
           

Idrotts- och fritidsnämndens resultat per augusti var ett överskott om 1 miljon kronor 

jämfört med budget för perioden. 
 

Intäkterna för perioden var totalt sett i nivå med budget. Markeringsavgifter från 

utbildningsnämnden var lägre än budget. I vissa fall bokas enbart omklädningsrum 

eller halvsal vilket påverkar intäkterna negativt. De lägre intäkterna från 
utbildningsnämnden kompenseras av något högre markeringsavgifter från 

föreningslivet. 
 
Kostnaderna för perioden var totalt sett 1 miljon kronor lägre än budget. 

Driftkostnader för skötsel av anläggningar var högre än budget. Under september 

kommer dock avdrag att göras för den period då 50-metersbassängen vid Fyrishov var 
stängd. De något högre driftkostnaderna för perioden kompenseras av lägre lokalhyror 
och avskrivningar. De minskade hyreskostnaderna beror främst på att lokalhyran för 

Jällaskolans idrottshall var budgeterad från april men att full hyra debiteras från 
augusti. De lägre avskrivningarna beror främst på långsammare investeringstakt i bytet 

av låssystem i idrottshallar. Projektet sträcker sig över flera år och följs upp löpande, 

aktivering av investeringarna görs när installationerna har genomförts.  Övriga 

investeringar för perioden avser främst Fålhagsparkens elljusspår och utegym, Uppsala 

Summerzone samt anläggningar vid Rosendal, Jälla och Gottsunda. Investering av en 
ny pistmaskin till Uppsala Alpina Center kommer att genomföras under hösten.  

 
Sammantaget uppgår helårsprognosen till ett nollresultat i enlighet med budget.  

Risker och osäkerhet 

Intäkter från markeringsavgifter är idrotts- och fritidsnämndens största intäktskälla, 
bortsett från kommunbidraget. Det betyder att intäkter från utbildningsnämnden och 
föreningslivet är viktigt för en budget i balans. Det är naturligt med en viss 
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säsongsvariation för bokningar men utöver det upplever Idrotts- och fritidsnämnden 

en viss svårighet att prognosticera utfallet. I vissa fall bokas enbart omklädningsrum 
eller halvsal vilket påverkar intäkterna negativt. 

Kostnaderna i nämndens verksamhet består till 80 procent av fasta kostnader såsom 
lokal- och hyreskostnader samt driftavtalskostnader till koncernbolaget Uppsala 

Kommun Arenor och Fastigheter AB och till föreningar. Nybyggnation av anläggningar 

och tillträdesdag är en viktig del i prognosarbetet. Hyreskostnaderna är 
prognostiserade utifrån när projekt beräknas färdigställas och tidpunkten för 
hyresdebitering kan förändras under året. 

De osäkerheter som råder i världen och en fluktuerande inflation har de senaste åren 

påverkat såväl lokalhyror som el/vatten och material. Nämnden följer utvecklingen i 

samhället och arbetar kontinuerligt för att hantera förändrade förutsättningar. Att ha 
kontinuerliga dialoger med föreningsliv, utbildningsnämnden och fastighetsstaben 

tillsammans med noggrann uppföljning av ekonomin är exempel på åtgärder för att 
möta den osäkerhet som råder.  

Sammantaget är idrotts- och fritidsnämndens prognosspann mellan 4 miljoner kronor i 
underskott till 4 miljoner kronor i överskott.  

Investeringar 

Investeringar 2024       

Belopp i miljoner kronor 

Utfall   

mars 2024 

Prognos helår 

2024 

Budget helår 

2024 

Inventarier 10 19 19 

Summa investeringar 10 19 19 

 

Idrotts- och fritidsnämndens budget för investeringar år 2024 är 19 miljoner kronor, 
varav 8 miljoner kronor avser medel för pågående investeringar för byte av låssystem i 

idrottshallar. Utfallet per augusti uppgick till 10 miljoner kronor och avsåg främst 
låssystem i idrottshallar samt investeringar till Fålhagsparkens elljusspår och utegym, 
samt Uppsala Summerzone. Helårsprognosen för investeringar är i nivå med budget.   

Det finns dock en osäkerhet om bytet av låssystem hinner genomföras på samtliga 
idrottshallar. 
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Delårsuppföljning av idrotts- och
frit idsnämndens verksamhetsplan per
augusti 2024

Idrotts-och fritidsnämnden Datum: Diarienummer:
Rapport 2024-08-23 IFN-2023-00143

Handläggare:
Ewa Wennmark
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Delårsuppföljning per augusti 2024 
Nämndens verksamhetsplan är treårig och visar hur nämnden ska förverkliga kommunfullmäktiges 
övergripande styrdokument Mål och budget 2023 – 2025. I verksamhetsplanen finns kommunfullmäktiges 

fokusmål, uppdrag och nämndmål samt åtgärder som kommunstyrelsen har valt att lägga till.  

Utöver de uppdrag som tilldelas nämnden i Mål och budget utför nämnden också uppdrag som 
kommunfullmäktige och kommunstyrelsen beslutar om löpande under året. Dessa uppdrag följs upp med ett 

tertials eftersläpning. 

I augustiuppföljningen bedömer nämnden hur väl den har bidragit till att uppfylla kommunfullmäktiges 
uppdrag samt nämndens egna mål. Status för inriktningsmålen redovisas utifrån en kommungemensam 

modell. Vid delårsuppföljningarna prognostiserar nämnden måluppfyllnaden sett till helår enligt följande: 

 Inriktningsmålet är helt uppfyllt – nämndens verksamhet bedöms leda till de resultat den vill se inom 

målet. 

 Inriktningsmålet är i hög grad uppfyllt – nämndens verksamhet bedöms till övervägande del leda till de 

resultat den vill se inom målet. 

 Inriktningsmålet är delvis uppfyllt – nämndens verksamhet bedöms bara till viss del leda till de resultat 

den vill se inom målet. 

 Inriktningsmålet är ej uppfyllt – nämnden har ingen verksamhet som bidrar till måluppfyllelse.  

Redovisning av uppdragens status 

I tabellerna för respektive inriktningsmål tydliggörs bedömningen av måluppfyllelse för uppdragen och 

nämndmålen som hör till målet enligt rapporterad status. Bedömningen baseras på uppföljningen av 
nämndens åtgärder. 

Rapporterade statusar för uppdrag, nämndmål och åtgärder har följande betydelser: 

Klar 
Uppdraget, nämndmålet eller åtgärden är färdigt. Det gäller även när det som började som 
ett uppdrag, nämndmål eller åtgärd fortsättningsvis hanteras i ordinarie verksamhet. 

Påbörjad Arbetet med uppdraget, nämndmålet eller åtgärden går enligt plan. 

Väntar Arbetet med uppdraget, nämndmålet eller åtgärden har planenligt inte påbörjats än. 

Ej startad 
Arbetet med uppdraget, nämndmålet eller åtgärden är inte påbörjat trots att det borde vara 
det. 

Försenad 
Arbetet med uppdraget, nämndmålet eller åtgärden är påbörjad men löper inte på enligt 

plan. 

Stoppad Uppdraget, nämndmålet eller åtgärden genomförs inte. 
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Fokusmål 1: Uppsala ska säkra en stark ekonomi och värna 
välfärden 
Nämnden arbetar aktivt för att bidra till att säkra en stark ekonomi och värna välfärden. Detta sker genom ett 
tillitsbaserat och stimulerande arbetssätt där hybrida möjligheter är infört som en standard. På så sätt 
möjliggörs det för personalen att arbeta såväl på plats som på distans. Därtill arbetar nämnden med att 

samordna administrationen inom KIF genom bland annat gemensamma controllermöten. 

Nämnden har utökat kompetensen inom lokal- och bokningsfrågor genom att rekrytera en senior 
Utvecklingsledare för idrott. 

Välfärden värnas genom nämndens arbete med att tillhandahålla lokaler och anläggningar till föreningar och 
andra förhyrare, samt genom föreningsstöd och föreningsbidrag som bidrar till ett aktivt och starkt 
föreningsliv. Verksamheten arbetar systematiskt och digitaliserat genom fastighets-, bokning- och 

bidragssystem. Med systemen kvalitetssäkrar nämnden utbetalningar, statistik och det minskar 

administrationen för såväl medarbetar som föreningar och andra aktörer.  Ett led i att förbättra och/eller säkra 
nämndens ekonomiska hållbarhet är att nämnden årligen genomför omvärldsbevakning och 
riskbedömningar. På så sätt kan nämnden förutspå och därmed minimera akuta situationer. Därtill har 

nämnden tagit fram och beslutat om ett funktionsprogram för idrottslokaler vilket kommer stärka nämndens 
ekonomi. Förvaltningen har även tagit fram en riktlinje för att säkra ekonom för föreningsdrivna anläggningar 

vilken ska presenteras för beslut under hösten 2024. 

För att främja folkhälsa och minska ensamhet stödjer nämnden idrottsverksamhet för alla åldrar, samverkar 

med föreningar och organisationer. 

Nämndens verksamhet tycks till övervägande del leda till de resultat som den vill se, därmed bedöms 
fokusmålet i hög grad vara uppfyllt. 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Uppdrag från Mål och budget 2023 - 2025 

1. Frigöra tid och resurser till kommunens kärnverksamheter genom att effektivisera 
administrationen och minska den administrativa belastningen. 

Kommunstyrelsen har inför delårsuppföljning per augusti bett alla nämnder och bolag att svara på 
kontrollfrågor:  

1. Beskriv vad ni har gjort och ert pågående arbete med åtgärder för att effektivisera inom 

era stödprocesser och/eller administration för att frigöra resurser till kärnverksamheten 

(inte det ni planerar att göra framöver). Har åtgärden/-na gett förväntat resultat/förväntad 
effekt? 

2. Vilka effekter har åtgärderna gett? (exempelvis för ekonomi, brukare, personal, kvalitet) 

3. Beskriv hur ni mäter effekterna (ange eventuella indikatorer som kan bidra vid mätning). 

Kommentar:  

Se bifogad bilaga 3: Svar på frågor till uppdrag 1  

Påbörjad 
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3. Utveckla digitala välfärdstjänster för ökad samhällsnytta och ett mer effektivt 
resursutnyttjande 

Kommentar: Verksamheten övergår i ordinarie linjeverksamhet, då all hantering av 

bidragsansökningar, utbetalningar och fakturering sker digitalt. Arbetet med nyckelfria 
anläggningar fortlöper likväl som att nämnden kontinuerligt arbetar med att förenkla 
kommunikation och uppdatering av GIS-kartor därmed bedöms arbetet vara klart. 

Klar 

 

4. Stärka kompetensförsörjningen och säkerställa ett hållbart arbetsliv och hälsofrämjande 
arbetssätt inom kommunkoncernen 

Kommentar: Nämnden beslutade om en kompetensförsörjningsplan december 2023. 

I arbete med att kvalitetssäkra nämndens verksamhetsfrågor gällande lokal- och bokningsfrågor 

har kompetensen utökats genom att återanställa en personal. 

För att omhänderta nämndens övergripande idrottsfrågor i förhållande till utveckling av 
programstyrning, subventioner, principer och övriga styrande dokument har nämnden rekryterat 

en senior Utvecklingsledare idrott. 

Påbörjad 

 

8. Åstadkomma en omställning mot en effektiv och nära vård med fokus på förebyggande 

och hälsofrämjande insatser 

Kommentar: Nämnden arbetar för att främja folkhälsa genom att möjliggöra idrott och en aktiv 

fritid för alla åldrar. Detta görs genom att tillhandahålla anläggningar, stödja föreningsutveckling 

och ge föreningsbidrag. 

 
Genom samarbete med organisationer som RF-SISU Uppland, KFUM Uppsala, Fyrisgården och 
Uppsala parasport förbättras psykisk hälsa, kunskap om idrott för personer med neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar (NPF) eller andra funktionsnedsättningar. Nämnden bidrar också till att 

minska ensamhet bland äldre genom att stödja idrotten i Uppsala med bidrag för målgruppen 60+. 
 
I det gemensamma arbetet kommer vi fortsätta arbete med hur vi tydliggör vilket fora vi har, vad 

som fungerar, hur vi sprider information och vilka effekter vi skapar för invånare och målgrupper. 

Påbörjad 

 

9: Säkerställa hög livskvalitet och förutsättningar till att åldras på egna villkor genom att 
främja social och digital inkludering samt stärka grundbemanningen inom äldreomsorgen 

Kommentar: Det som nämnden bidrar med inom uppdraget faller in under nämndens ordinarie 

linjeverksamhet främst under riktningsmål idrott hela livet. 

Klar 

10. Öka samnyttjandet av kommunens lokaler och anläggningar och tillgängliggöra lokaler 
för andra verksamheter när de inte nyttjas 

Kommentar: Arbetet leds av kommunledningskontoret och har inte kommit i gång än, när det är i 
gång kan nämnden bidra med information hur nämnden omhändertar lokaler och anläggningar. 

Därtill byter nämnden till digital inpassering vilket möjliggör för inpassering med endast kod eller 
liknande för de med enstaka bokningar. 

Påbörjad 

11. Öka valdeltagandet i områden och grupper med lågt valdeltagande samt utveckla 

samverkan kring att genomföra val i Uppsala kommun 

Kommentar: Nämnden bistår med lista på vilka lokaler som lämpar sig för uppdraget, detta sker 
via Bokningen som hanterar utbokning av nämndens lokaler. 

Klar 
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Därtill samverkar nämnden med föreningslivet i demokratifrågor. 

Nämnd-/bolagsmål 

NB1.1: Kommunen ska ha ett hållbart och hälsofrämjande arbetsliv (Gemensamt HR-nämnd-
/bolagsmål) 

Kommentar: Arbetsmiljöarbetet följs upp årligen och kontinuerligt under året. Skyddskommittén, 
bestående av arbetsgivaren och fackliga företrädare, har regelbundet diskuterat arbetsmiljöfrågor. 
Målet har varit att uppnå en robust bemanning för att säkerställa en god arbetsmiljö och hållbara 
arbetsvillkor. 

Chefsforum har återinförts och genomförts löpande för att främja kollegialt lärande och 
informationsutbyte. Medarbetarundersökningen genomfördes under våren 2024 och resultaten 
har presenterats i nämnden samt inom förvaltningen. Respektive avdelning arbetar nu vidare med 

handlingsplaner baserade på undersökningens resultat. 

En utbildning och workshop om mångfald och likabehandling hölls i maj 2024 för att stärka dessa 

områden inom organisationen. 

Klar 

N1.2 Underlätta för föreningar att på ett ekonomiskt uthålligt, resurseffektivt likvärdigt sätt 
äga och driva egna anläggningar 

Kommentar: En föreningsdialog med föreningar som driver egna anläggningar är inplanerat 

hösten 2024. Dialogen syftar till att få ökad förståelse för deras utmaningar, underlag för eventuell 
revidering av kriterierna för bidrag. Det syftar även till att ge information och kontaktvägar till 

externa parter inom exempelvis miljöfrågor, bidrag med mera. 
 

Förvaltningen har utarbetat en riktlinje som ska presenteras för beslut i nämnden hösten 2024. 
Riktlinjen syftar till att klargöra under vilka förutsättningar föreningsägda anläggningar kan 

beviljas ekonomiskt stöd av kommunen. Riktlinjen bygger på de erfarenheter som dragits från 
tidigare fall och anger kriterier och processer för att utvärdera behov och besluta om ekonomiskt 

stöd. 

Påbörjad 

Grunduppdrag 

Kommentar: Det kommungemensamma boknings- och bidragssystem har implementerats i olika 

steg och beräknas att vara helt klart hösten 2024. Systemet InterbookGo har nämnden använt 
sedan tidigare, men systemet har under 2023–2024 utvecklats för att fler nämnders verksamheter 

ska kunna nyttja det vilket sker stegvis, detta arbete har gjorts gemensamt med 
kulturnämnden. Övriga nämnder kommer succesivt komma in i det nya systemet från och med 
2025. 

Nämnden arbetar aktivt med att öka fysisk aktivitet bland äldre genom nära dialog med 
äldrenämnden likväl som föreningar och förbund. Genom exempelvis Uppsala Summer Zone ger 

nämnden möjlighet för såväl feriearbetare som lokala handlare till aktivitet. 
Statistik över bidragsgivningen redovisas årligen för nämnden i maj/juni för föregående års 

aktiviteter. 

Påbörjad 
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Fokusmål 2: Uppsala ska ha ett välmående näringsliv och 
skapa fler jobb 
Nämnden finns representerad i samhällsbyggnadsprocessen och Citysamverkan och arbetar för att göra 
Uppsala attraktivt för föreningar, företag och näringsliv genom att tillhandahålla idrottsytor och stödja ett 
aktivt föreningsliv.  Detta bidrar till trygghet, välmående och en hållbar tillväxt. Med idrottsevenemang skapas 

fler arbetstillfällen och därmed stärks också näringslivet. 

Genom samarbete med både föreningslivet och näringslivet främjar nämnden tillgången till aktiva och 
hälsosamma aktiviteter sam möjligheter till arbete. Nämnden ökar engagemanget för ett hållbart utbud av 
idrotts- och fritidsaktiviteter genom att erbjuda dialoger, bidrag och stöd till föreningslivet som till stor del drivs 
av ideella krafter och minde arvoden. Många unga i Uppsala får också sina första arbeten och styrelseuppdrag 

inom föreningslivet. 

Under 2023 stärkte nämnden Uppsalas position både internationellt och nationellt genom att inspirera hur 

man kan skapa en aktivitetsyta likt Uppsala Summer zone. Nämndens verksamhet deltog på världsomfattande 
dag ”Rörelse i urbana miljöer”, Abilitypartners dag ”Framtidens idrotts- och fritidsanläggningar” samt bistått 
arkitekten ”Mike Lawless – Sport of England”. Givetvis fortsätter detta arbete under 2024, bland annat genom 

att ta emot besök från andra kommuner som vill inspireras av nämndens arbete. 

Nämndens insatser under inriktningsmålet och i nämndens grunduppdrag bidrar därmed till ett välmående 

närings- och föreningsliv i attraktiva miljöer vilket möjliggör att fler företag vill etablera sig här. Med detta tycks 

nämndens verksamhet leda till de resultat som den vill se, därmed bedöms fokusmålet vara uppfyllt. 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Uppdrag från Mål och budget 2023 - 2025  

12. Förenkla företagens vardag genom att utveckla en nytänkande, effektiv och rättssäker 
företagsservice med hög kvalitet. 

Kommentar: Nämnden bidrar till uppdraget genom att förvaltningen deltar i 

samverkansgruppen Citysamverkan för att stärka samarbetet med näringslivet, särskilt i samband 
med Uppsala Summer zone. Därtill sker en kontinuerlig kommunikation med olika 
näringslivspartners exempelvis: Aktivt uteliv i Sunnersta, Kayakomater, LF Uppsala och Recover. 

Förvaltningen lyssnar till företagarens behov och deltar i samverkanmöten för att anpassa 
samarbetet därefter, Detta leder till ett starkare kontaktnät och effektivare kommunikation både 

internt och externt.  

Påbörjad 

 

15: Stärka Uppsalas position som internationell aktör och driva utveckling i och tillsammans 
med omvärlden 

Kommentar: Nämnden har varit värd och inspirerat flera kommuner i hur en kommun kan skapa 
organiserade spontanidrottsplatser likt Uppsala Summer zone. Där till kommer förvaltningen 
under 2024 hjälpa Sport of England som referenskommun med att ta fram underlag till ett 
grönare mer aktivt England. 

Påbörjad 

Tillkommande uppdrag från kommunfullmäktige 
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KVARVARANDE RIKTAD SATSNING: Österängens plan rustas upp för amerikansk fotboll på 
elitnivå Kvarvarande riktad satsning från Mål och budget 2016.  

Kommentar: Arenor och Fastigheter AB under ledning av sin projektchef återupptagit 

upprustningen av anläggningen. 
 
De involverade föreningarna har fått ta del av det nya förslaget angående utformningen av 

läktare, servicebyggnad och entré. Kommunstyrelsen har godkänt Uppsala kommun och 
fastigheters budget för projektet. Den nya läktaren planeras att vara färdigställd år 2025, medan 

servicebyggnaden förväntas vara klar år 2026. Dessa tidsramar ger en tydlig riktning för projektets 
fortskridande och måluppfyllelse. 

Påbörjad 
 

KF-BESLUT: att uppdra till idrotts- och fritidsnämnden att i samråd med Uppsala kommun 

Sport- och rekreationsfastigheter AB följa nybyggnationen av arenan och anpassningen av 

befintlig anläggning så att det möter idrottens behov inom investeringsramen 

Kommentar: En ny ishall byggs, med byggstart v.4 2024 och beräknas stå klar Q1 2025. 
A-hallen ska anpassning och tillpassning ske i enlighet med lokalförsörjningsplan, arbetet 

beräknas vara klar 2026. 
 

Arbetet med evenemangsarenan är fortsatt pausad. Enligt utkast för nämndens 
lokalförsörjningsplan för år 2024 ska evenemangsarenan vara färdigställd år 2029. 

Försenad 
 

KF-BESLUT: att uppdra till Idrotts-och fritidsnämnden att revidera idrotts- och 
fritidpolitiska programmet inklusive namnändring till idrottspolitiskt program samt ta fram 
en handlingsplan 

Beslutspunkten ingick i: Uppföljning av program och planer 2021 (KSN-2021-01800.) KF 2022-01-31 

Kommentar: Program och handlingsplan är beslutade av kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige maj respektive juni 2024. 

Klar 

KF-BESLUT: att bereda ärendet vidare för förvärv och upprustning av Uppsala ponnyklubbs 

anläggning i enlighet med föredragning i ärendet, att hantera Uppsala Ponnyklubbs 

befintliga lån från Uppsala kommun och inarbeta det i hyresavtalet för anläggningen,  att 
bereda ärende för inhyrning av ridanläggningen Uppsala ponnyklubb och hyresavtal med 
föreningen, samt att besluten ovan gäller under förutsättning att idrotts- och 

fritidsnämnden erhåller kompensation i Mål och budget för att klara ökad kostnad 

förinhyrning och vidareuthyrning av ridanläggningen Uppsala Ponnyklubb  

Kommentar: Nämnden deltar i arbetet med att bereda ärende om inhyrning av ridanläggningen 
Uppsala Ponnyklubb tillsammans med Arenor och fastigheter AB samt Uppsala Ponnyklubb. 
Nämnden kommer att ta fram ett förslag till hyresavtal med föreningen - hyresavtalet till förening 

kommer att beredas när hyresavtalet för nämnden från fastighetsstaben är framtagen. 
 

Frågan diskuteras inom kommunen om formerna för ägande av mark och byggnader för att 
kunna komma vidare i frågan. 

Påbörjad 

Grunduppdrag 

Kommentar: Idrott Uppsala spelar en avgörande roll i att skapa kvalitativa idrottsytor och platser 
för fysisk aktivitet genom noggrann planering, utveckling och underhåll av anläggningar. Dessa 
insatser lockar företag och organisationer att arrangera evenemang och aktiviteter, vilket inte 

bara bidrar till en attraktiv stadsmiljö utan också skapar en levande atmosfär som gynnar både 
näringsliv och invånare. 

Klar 
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Genom ett nära samarbete med föreningslivet och näringslivet främjar Idrott Uppsala en aktiv och 

hälsosam livsstil som även skapar möjligheter till sysselsättning. Nämnden arbetar målmedvetet 

för att säkerställa att idrotts- och fritidsaktiviteter är jämställda, trygga och inkluderande för alla, 
vilket är en grundläggande del i strävan efter socialt hållbart idrotts- och fritidsutbud. 
 

Detta är strategiska insatser som gemensamt bidrar till ett aktivt föreningsliv i attraktiva miljöer, 
vilket i sin tur gör Uppsala till en mer attraktiv plats för företag att etablera sig i. 

 

Fokusmål 3: Uppsala ska leda klimatomställningen 
För att stödja långsiktigt idrottande och leda klimatomställningen arbetar nämnden med flera 
utvecklingsprojekt inom lokalförsörjningsplanen för idrotts- och fritidsanläggningar. Nämnden strävar efter 
hållbara upphandlingsval som främjar miljön. En del av åtagandet är en miljövänlig strategi för 

konstgräsplaner, där vi återbrukar material för att minska miljöpåverkan och främja en cirkulär ekonomi. 

Nämnden uppmuntrar cykling och gång till anläggningar för att minska biltrafik och utsläpp. Genom att göra 

det enkelt och attraktivt att ta sig till anläggningarna utan bil, bidrar nämnden till en mer hållbar stadsmiljö. 

Genom anläggningsstöd, driftbidrag och investeringsbidrag hjälper nämnden föreningar, särskilt på 
landsbygden, att implementera klimatsmarta lösningar. Nämnden sprider även information om 
energibesparande åtgärder i samverkan med klimat- och energirådgivare. 

Sammanfattningsvis integrerar nämnden miljövänliga åtgärder i sitt arbete för att främja idrott och 

fritidsaktiviteter för alla invånare i Uppsala. 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Uppdrag från Mål och budget 2023 - 2025 

20. Öka takten i klimatomställningen för att minska växthusgasutsläppen och nå målet om 

en fossilfri välfärdskommun 2030 och klimatpositivt Uppsala 2050. 

Kommentar: För att öka takten i klimatomställningen och minska växthusutsläppen med sikte 
på att nå målet om ett klimatneutralt Uppsala år 2030 och ett klimatpositivt Uppsala år 2050 har 
Idrott Uppsala intensifierat sina insatser för att främja hållbarhet och miljövänliga åtgärder inom 

idrottssektorn. 

I samarbete med fastighetstaben har Idrott Uppsala utformat ett nytt koncept för att återvinna 

konstgräsplaner till skolfotbollsplaner, vilket möjliggör längre nyttjande av installerat konstgräs 
och minskar därmed behovet av nya material och resurser. Detta initiativ syftar till att bidra till en 

cirkulär ekonomi och minska den totala miljöpåverkan från idrottsanläggningarna. 

Påbörjad 

 

21. Utveckla det systematiska arbetet för att anpassa Uppsala till ett förändrat klimat 

Kommentar: Nämndens verksamhet arbetar med kontinuerligt med riskbedömning och analys. 
Nämnden har en risklista för de identifierade riskerna utifrån de som är mest sårbara för 
klimatförändringar såsom översvämning, extrem torka och så vidare. För att få en bra analys av 

Påbörjad 
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klimat/miljöavtryck behövs en utredning göras så att man kan vikta avtrycket i förhållande till 

nyttan med fysisk aktivitet. 

För att skydda boende och andra verksamheter i Fålhagen för översvämningar har den 

upprustade fotbollsplanen sänkts 0,5 meter med syfte att vara uppsamlingsplats. 

NB3.1 Se till att översynen av kontsgrässtrategin även innehåller miljöaspekter utifrån EU-

beslut om att förbjuda gummigranulat 

Kommentar: Förvaltningen har gemensamt med Fastighetsstaben tagit fram Rapport om 

konstgräsplaner i Uppsala kommun som blev klar januari 2024. Rapporten syftar till att belysa 
varför konstgräsplaner är ett föredraget alternativ jämfört med gräsfotbollsplaner samt hur 

Uppsala kommun aktivt arbetar för att göra dessa anläggningar så miljövänliga som möjligt. 

Idrotts- och fritidsnämnden implementerade nio principer för miljövänliga konstgräsplaner år 
2019. Dessa principer har uppdaterats och utökats i den nya rapporten och innehåller nu både ett 

antal åtgärder för hantering av granulatfyllda planer och noggrann hållbar planering av 

kostnadseffektivitet och materialval samt utökade krav på granulatfria eller nedbrytningsbara 

alternativ till gummigranulat vid upphandling av nya planer. 

Påbörjad 

Grunduppdrag 

Nämnden hanterar detta på de platser där den själv ansvarar för upphandlingen av nya 

anläggningar och/eller materiel. I andra fall övergår ansvaret till det kommunala bolaget. Ett bra 
exempel på detta är klimatanpassningen som genomförts på Fålhagens IP, där konstgräsplanen 
har sänkts 0,5 meter för att fungera som en översvämningsyta vid extremväder. Under 2023 har 

föreningsbidrag och investeringsbidrag till föreningar med egna anläggningar bidragit till 

energibesparande åtgärder. 

Utöver det arbetar förvaltningen kontinuerligt gemensamt med andra förvaltningar i arbetet med 
bilfria zoner samt med stöd till föreningar i deras arbete med klimatåtgärder, både vad gäller 

egna anläggningar och resor. 

Klar 

Fokusmål 4: Uppsala ska bli tryggare med jämlika 
livsvillkor 
Nämndens grunduppdrag fokuserar på jämställdhet, inkludering, moderna föreningar och livslångt idrottande. 
Genom dessa målinriktningar har nämnden utvecklat Uppsala som idrottsstad och förbättrat möjligheterna för 

uppsalaborna att utöva idrott och fysisk aktivitet, vilket bidrar till bättre folkhälsa. 

Inom lokalförsörjningsplaneringen tar nämnden hänsyn till både idrottens behov och socioekonomiska 

faktorer. Denna insikt är avgörande för att skapa en inkluderande och tillgänglig idrotts- och fritidsmiljö för alla 

medborgare, oavsett bostadsområde och ekonomiska resurser. Nämnden använder sin omfattande kunskap 

om socioekonomiskt utsatta områden för att planera mer fokuserat och målinriktat. 

Arbetet med att göra idrott och fritid jämställt, tillgängligt och tryggt för alla fortsätter systematiskt och 
långsiktigt. Exempel på det treåriga pep-kommun projekt som nu övergått till att Uppsala kommun idag är en 
Pep-kommun, andra exempel är de partnerskap som nämnden har med: Fyrisgården, KFUM Uppsala, RF-SISU 

Uppland och Uppsala Parasportförening. 

Nämnden arbetar också aktivt med föreningar genom stöd, utveckling och bidrag för att främja 
idrottsutövande och en aktiv fritid för alla Uppsalabor.  
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Ett kvitto på det goda arbete som nämnden gör fick Uppsala kommun våren 2024 då kommunen utsågs som 

Sveriges främsta idrottskommun. 

Därmed tycks nämndens verksamhet leda till de resultat som den vill se, därmed bedöms fokusmålet vara 

uppfyllt. 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Kommunfullmäktiges uppdrag 

Uppdrag från Mål och budget 2023 - 2025 

26. Utveckla kommunens förmåga att förebygga och bekämpa ungdomsbrottslighet och 
kriminalitet. 

Kommentar: Den upparbetade samverkan med ungdomsjouren, skola, fritid och föreningsliv 
fortlöper. Nämnden arbetar främjande och förebyggande dels genom ordinarie 

föreningsverksamhet, dels genom särskilt riktade satsningar på öppna och kostnadsfria aktiviteter 
särskilt i områden som upplevs otrygga och där många barn och unga står långt ifrån idrotten. 

Under 2024 startade nämnden arbete med att tillgängliggöra fritidsaktiviteter under brottsaktiv 
tid. Arbetet går ut på att utveckla aktivitetsnoder för att skapa öppna spontana med ändå 

organiserade aktiviteter under den så kallade brottsaktiva tiden. Först ut är Gottsunda där 

samverkan sker gemensamt med Idrottsklivet. 

Nämnden har sedan tidigare ett nära samarbete med RF-SISU Uppland och gör gemensamma 
insatser för att öka trygghet för barn och unga i idrottens verksamheter. Vid incidenter finns det en 
åtgärdstrappa som tillämpas. 

Med gemensamma prioriteringar arbetar kommunen och polisen för nolltolerans mot brott och för 

ett tryggare Uppsala både på kort och lång sikt. Samarbetet mellan kommunala förvaltningar och 
bolag, polismyndigheten, brottsförebyggande rådet, övriga myndigheter, näringsliv och 
civilsamhälle ska fördjupas och effektiviseras. Kunskapsbaserat arbetssätt och beprövade 

metoder ska användas i syfte att vända utvecklingen i utsatta område vilket sker i bland annat 

Gränby sportfält, handlingsplan Gränby och handlingsplan Gottsunda. 

Påbörjad 
2023 

27. Förebygg och bryt segregationen och stärk den sociala sammanhållningen 

Kommentar: Förvaltningen driver en samverkansgrupp för att öka trygghet och social samvaro i 

Gränby, deltagare i gruppen är: Bokningen, skolfastigheter, ungdomsjouren, Fritid Uppsala och 
Platssamverkan Gränby och Kvarngärdet. Därtill bidrar nämnden aktivt i det 
kommungemensamma arbetet med att bryta segregationen som drivs av hållbarhetsavdelningen 

på KLK samt SBF. 

Under 2024 har nämnden beslutat om Hållbarhetsbidrag-CSR, de föreningar som tagit del av 

bidraget arbetar alla med öppna, spontana och kostnadsfria aktiviteter för barn och unga. 
Föreningarna erbjuder även workshops inom jämställdhet och jämlikhet, gör skolbesök med 

mera. 

Gemensamt med kulturnämnden och äldrenämnden partnerskap med RF-SISU Uppland där ett av 

syftet är att inkludera och bryta segregation. Inom partnerskapet finns Sportis vilket ger barn och 
unga möjlighet att delta i idrottsliga aktiviteter i närhet till skolslut. 

Påbörjad 
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Under 2024 kommer nämndens verksamhet att utveckla konceptet Uppsala Summer zone till fler 

aktivitetszoner samt delta i RF-SISUs arbete med idrottslyftet i Gottsunda. 

30. Påskynda integrationen för en snabbare etablering av nyanlända  

Kommentar:  Uppdrag löper på enligt plan. Nämnden är delaktiga i de områdesbaserade 
arbetena genom handlingsplan Gränby/Kvarngärdet samt Gottsunda/Valsätra. I samverkan med 
KTN och RF-SISU Uppland samt föreningar sker integrationsarbete genom bland annat föreningar 

som samverkar med allaktivitetshus samt de föreningar som bedriver hållbarhetsprojekt CSR 
exempelvis Gameplan. 

Nämnden uppmuntrar föreningar som har resurser att skapa aktiviteter för nyanlända och därmed 
söka stöd från IFN. Därtill deltar nämnden på kontinuerliga möten med personer i projektet 

"Vägvisaren" för att hitta vägar och nätverk i syfte att informera nyanlända om vad Uppsala har för 

aktiviteter. 

Arbetet fortlöper i ordinarie linjeverksamhet, där det faller sig naturligt under ett av nämndens 

antagna riktningsmål inkluderande idrott. 

Påbörjad 
 

31. Kartlägga och utreda hur kommunen tillhandahåller och finansierar lokaler för olika 

delar av föreningslivet 

Kommentar: Kartläggning och utredning drivs av kommunstyrelsen och nämnden har bidragit till 

utredningen genom att lämna uppgifter om lokaler och lokanyttjande till KLK. 

Påbörjad 

 32. Stärka arbetet med att främja psykisk hälsa och förebygga och hantera ökad psykisk 
ohälsa. 

Kommentar: Nämnden deltar i det kommunövergripande arbetet genom ett utsett 
suicidpreventionsombud där information sprids vidare inom förvaltningen. 

Under våren 2024 arrangerade nämnden tillsammans med SPES (suicidprevention 
efterlevandestöd) ett lopp, "Ett lopp för livet" i stadsträdgården. Arrangemanget syftade till att 

sprida kunskap om suicid med samtal, dans samt springa/gå en bana på ca 1 km på banans 
sträcka kunde man läsa myter om självmord. 

Därtill inspirerar nämnden föreningar att anmäla sig till Suicid Zeros digitala utbildningstillfällen 

samt bidrar till att synliggöra frågorna på andra sätt så som "ett lopp för livet", kampanjer i sociala 
medier med mera. Därtill utbildar nämnden genom RF-SISU Uppland föreningsledare i "Ledare 
som lyssnar". 

Under mars deltog förvaltningen i workshop som Regionen sammankallade till. Syftet var att 

gemensamt utforma arbetsmetoder i det suicidpreventiva arbetet. 

Nämnden erbjöd svårt sjuka barn och deras familjer en heldag på Uppsala Summer zone. 

Familjedagen var en gemensam satsning med Ronald McDonalds hus som syftade till att ge dessa 
familjer ett avbrott i deras svåra stund genom en rolig och minnesvärd dag. 

Påbörjad 

 

33. Insatser mot droger i skolan och barn och ungas nära miljö ska stärkas 

Kommentar: Nämndens verksamhet deltar i arbetsgrupp som leds av socialförvaltningen. 
Samverkansgruppen kartlägger vad som redan görs inom området i kommunen, hur det ser ut i 
omvärlden och vad säger forskning, hur påverkas unga av omvärld osv. Samverkansgruppen 

kommer under hösten arbeta med var unga själv säger om droger och droganvändning samt 
koppla samman uppdraget med uppdrag 26 (utveckla kommunens förmåga att förebygga och 
bekämpa ungdomsbrottslighet och kriminalitet). 

Påbörjad 
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34. Förbättra trafiksäkerheten för barn och unga vid förskolor, skolor, och platser för idrotts- 
kultur- och fritidsverksamhet   

Kommentar: Förvaltningen har fullföljt sitt uppdrag i framtagandet av det policyprogram som 

Gatu- och samhällsmiljönämnden (GSN) ansvarar för. Där har input lämnats och nu inväntas att 
programmet skickas på remiss till Idrotts- och fritidsnämnden för vidare behandling och 
godkännande. 

Påbörjad 

 

35. Utveckla kommunens krisberedskap och det civila försvaret i syfte att stärka samhällets 
motståndskraft. 

Kommentar: Nämnden har deltagit i den kommungemensamma samordningen samt svarat på 
utskickat undersökning. Därutöver har förvaltningen utsett en ansvarig person som har fått i 

uppdrag att se över och samordna konkreta trygghetsfrågor inom nämndens 

verksamhetsområde. Nämnden säkerställer hur föreningslivet kan ta del av kommunens 

anläggningar i händelse av långvarig digital störning. 

Påbörjad 
 

Tillkommande uppdrag från kommunstyrelsen 

KS-BESLUT: Uppmana samtliga nämnder att höja beredskap och genomföra övningar i syfte 
att de verksamheter de ansvarar för ska stå väl rustade att arbeta analogt i händelse av att 

digitala funktioner slås ut. 

Kommentar: Under 2024: Strategisk Verksamhetsplan för Analoga Beredskapsåtgärder och 

Hantering av Långvarig Kris: Säkrande av Kulturarv och Kritiska Funktioner vid Digitala Avbrott. 
Uppdraget är försenat utifrån att förvaltningen gjorde en omorganisation under 2023. 

Försenad 
 

KS-BESLUT: I dialog inom kommunen vidta nödvändiga åtgärder för att på kort sikt stärka 

kommunens robusthet, resiliens och redundans mot allvarliga störningar inom relevanta 

områden med anledningen av kriget i Ukraina 

Kommentar: Uppdraget är slutfört för nämndens räkning sedan 2022 

Klar 

NB4.1 Utveckla förutsättningar för Uppsalas föreningsliv och de möjligheter till fysisk 

aktivitet som de skapar 

Kommentar: En plan har tagits fram för att öka antalet organiserade spontanidrottsplatser i 
Uppsala. När golven på Uppsala Summer zone byts ut, används de på de planerade platserna. 

Nämnden kommer även att öka spontanidrottsplatser i de nybyggda idrottshallarna, främst i ett 

gemensamt arbete med RF-SISU Uppland inom Sportis och Idrottsklivet. Under hösten kommer 
nämnden att prova att reservera tider för organiserad spontanidrott på konstgräsplanerna Gränby 

och Fålhagen under vissa tider. 

Därtill fortsätter nämnden samverka med föreningar och för att förenkla för nya föreningar går det 

från och med våren 2024 att ansöka om att bli bidragsberättigad via bokning- och 

bidragssystemet. Inom partnerskapet med RF-SISU Uppland riktas insatser till olika områden där 
man uppmuntrar, stöttar och informerar hur man startar förening, men också hur man kan 
utveckla befintliga. 

Därmed bidrar nämnden i utveckling av Uppsalas föreningsliv. 

Påbörjad 

Grunduppdrag 
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Kommentar: Nämnden fokuserar sitt grunduppdrag på fokusmål 4 och arbetar utifrån fyra 
antagna inriktningar. Under 2024 har förvaltningen tillsammans med RF-SISU Uppland följt upp 

och antagit en ny verksamhetsplan för året, baserad på dessa inriktningar: 

Moderna föreningar engagerar 

 Ett starkt föreningsliv som attraherar nya medlemmar och föreningar inom idrott och fritid 
skapar trygga och hållbara samhällen. 

 Nämnden, tillsammans med Arenor och fastigheter AB samt RF-SISU Uppland, bjuder in 
föreningar till ett kanslinätverk för att öka deras kompetens inom relevanta ämnen. 

 Under våren har nämnden haft ett föreningsmingel och planerar en föreningsdialog under 
hösten, inklusive en särskild dialog med föreningar med egna anläggningar. 

Livslångt idrottande 

 Livslångt idrottande och en aktiv fritid bidrar till god folkhälsa och högre livskvalitet. 

 Samverkan med träffpunkter har varit framgångsrik, med cirka 250 pensionärer som 
aktiverade sig på Uppsala Summer zone sommaren 2024. 

Inkluderande idrott och fritid 

 Alla ska känna sig välkomna i kommunens anläggningar, oavsett ekonomiska 
förutsättningar, könstillhörighet eller ålder. Fysisk rörelse bidrar till psykisk hälsa. 

 Uppsala Summer zone sommaren 2024 lockade över 100 000 besökare och erbjöd 

aktiviteter för både seniorer och parautövare. 

 Samverkan med Uppsala paraidrott och Föreningen Fyrisgården, som erbjuder olika 

aktiviteter och stöd till föreningar och målgrupper. 

 RF-SISU Uppland fortsätter utbilda ledare och driver initiativ som Sportis i samverkan med 

föreningar. 

 Olympiadagen samordnas med RF-SISU Uppland, föreningar och Sveriges olympiska 

kommitté 

Jämställdhet för en framgångsrik idrott och fritid 

 Möjligheterna att utöva idrott och fritid ska vara lika för alla, oavsett kön. 

 Under 2024 har nämnden betalat ut särskilda jämställdhetsbidrag till föreningar för 
lokalhyra och rekrytering av kvinnliga ledare. 

 Kvalitetspoäng är ett grundläggande bidrag som föreningar kan söka för att ta del av 
nämndens övriga bidrag, med fokus på hur de arbetar med jämställdhet. 

Samarbete och engagemang 

Ett gott samarbete med kommunens föreningsliv och näringsliv är nyckeln till framgång. Ett 

exempel är en dag på Uppsala Summer zone, arrangerad tillsammans med Ronald McDonald, där 
barn och deras familjer fick leka, idrotta och träffa clowner. Föreningar bjuds också in till 
nämndens möten i vissa frågor. 

Påbörjad 
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Särskild rapportering - Näringslivsprogram 

Vilka understödjande åtgärder arbetar ni redan med för att nå målen i den nyligen antagna 
handlingsplanen för näringslivsprogram (2024–2027) och vilka förstärkande åtgärder 
behöver ni vidta utöver de i handlingsplanen för att nå målen? 

Kommentar: Idrotts- och fritidsnämnden genom förvaltningen har samverkan och kontinuerlig 
kommunikation med näringslivs partners gällande Uppsala Summer zone, idag finns upparbetad 

samverkan med: Länsförsäkringar, Lockerroom talk, Recover, Ronald Mc Donald, Fuzed med fler. 
Samverkan leder till ett starkare kontaktnät där vi kan koppla på fler samverkanspartners samt att 
vi gemensam når ut till Uppsalas invånare på ett effektivare sätt. Det finns stort värde i att vi syns 
utåt gemensamt i olika evenemang. 

Idrotts- och fritidsnämnden genom förvaltningen har deltagit i samverkansgruppen 

Citysamverkan för att informera och stärka samverkan med näringslivet i samband med Uppsala 

Summer Zone. 

Under 2023 inspirerade nämnden en arkitekt från England i hur man kan bygga upp 
spontanaktivitetsyta genom satsningen på Uppsala Summer zone vilket ledde till att arkitekten 

Mike Lawless gästade Uppsala kommun och hade en inspirerande föreläsning. Under 2024 har 
projektledarna för Uppsala Summer zone bistått som referenskommun i arbetet med att ta fram 

underlag till ett grönare och mer aktivt England. 

Möjliggör för aktivt uteliv att ha verksamhet. 

Upplåter plats för Kayakomat uthyrning av kajaker som sker via ett företag. 

Idrotts- och fritidsnämnden ser genom lokalförsörjning att det finns plats för idrotten att arrangera 

match, cup med mera. 

Klar 

 

Status för åtgärder 
Nämnden har beslutat om åtgärder som visar hur nämnden planerar att genomföra uppdrag och nämndmål. 
Här redovisas status för åtgärder. Kommentarer finns för avvikelser och färdiga åtgärder. 

Fokusmål 1 - Uppsala ska säkra en stark ekonomi och värna välfärden Status 

1. Samordna den nya administrationen i den nya förvaltningen 

Åtgärd: Samordna den nya administrationen i den nya förvaltningen Påbörjad 

3. Utveckla digitala välfärdstjänster för ökad samhällsnytta och ett mer effektivt resursutnyttjande 

Åtgärd: Utveckla arbetssätt som möjliggör att geografisk information kan ärvas, återanvändas 
och vidareutvecklas genom samhällsbyggnadsprocessen. 

Kommentar: Projektrapport för pilotprojektet är färdigställd samt att utvecklingen av GIS inom 

projektarbetet har gjorts. Därmed övergår detta till ordinarie linjeverksamhet. 

Klar 

4. Stärka kompetensförsörjningen och säkerställa ett hållbart arbetsliv och hälsofrämjande arbetssätt 
inom kommunkoncernen 
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Åtgärd: Utveckla förmågan hos chefer och medarbetare att hållbart verka i en hybrid värld. 

Kommentar: Hybridmöten är idag en naturlig del av det arbetssätt som nu råder.  
Klar 

8. Åstadkomma en omställning mot en effektiv och nära vård med fokus på förebyggande och 
hälsofrämjande insatser 

Åtgärd: Utveckla samverkan med berörda nämnder för att stärka kommunens del i arbetet med 

förebyggande och hälsofrämjande i effektiv och nära vård 2030 
Påbörjad 

9: Säkerställa hög livskvalitet och förutsättningar till att åldras på egna villkor genom att främja social 
och digital inkludering samt stärka grundbemanningen inom äldreomsorgen 

Åtgärd: Stötta föreningar med att inkludera äldre i sin verksamhet 

Kommentar: Arbetet faller inom nämndes ordinarie linjeverksamhet samt arbetet med idrott 
hela livet. Flera insatser och samarbeten är uppbyggda som exempelvis: bidrag, partnerskap. 

Klar 

10. Öka samnyttjandet av kommunens lokaler och anläggningar och tillgängliggöra lokaler för andra 

verksamheter när det inte nyttjas 

Åtgärd: Följa och aktivt delta i kommande kommungemensamma arbete Påbörjad 

Åtgärd: Effektivisera nyttjandet genom att se över huvudmannaskapet för kommunens 

anläggningar 

Kommentar: Ansvaret för detta ligger på kommunledningskontoret - Fastighetsstab. Åtgärden 
bör därför tas bort till 2025 års verksamhetsplan. 

Stoppad 

Åtgärd: Bidra till arbetet med en lista över de föreningsdrivna anläggningarna, då dessa är en del 
av infrastrukturen 

Påbörjad 

11. Öka valdeltagandet i områden och grupper med lågt valdeltagande samt utveckla samverkan kring 
att genomföra val i Uppsala kommun 

Åtgärd: Kartlägg vilka lokaler som lämpar sig för valorganisation Påbörjad 

NB1.1. Kommunen ska ha ett hållbart och hälsofrämjande arbetsliv (Gemensamt HR-nämnd-
/bolagsmål) 

Åtgärd: Utveckla det systematiska arbetsmiljöarbetet med inriktning mot hållbart arbetsliv 

Kommentar: Det systematiska arbetsmiljöarbetet följs upp i slutet av året i Hypergene av 

respektive chef och arbetsmiljöarbete pågår löpande under året. Arbetsgivaren följer upp 

arbetsmiljöfrågor under skyddskommitté i förvaltningen tillsammans med fackliga företrädare. 

Arbetsgivaren arbetar med att uppnå en robust bemanning, som leder till god arbetsmiljö och 
hållbara arbetsvillkor. 

Chefsforum har återinförts och genomförs löpande för att öka kollegialt lärande och 
informationsutbyte. 

Medarbetarundersökningen är genomförd under våren 2024, resultat är presenterat i nämnd och 
inom förvaltningen. Respektive avdelning arbetar vidare med resultat och handlingsplan med 
åtgärder. 

Klar 
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Utbildning och workshop om mångfald och likabehandling genomfördes i maj 2024. 

NB1.2. Underlätta för föreningar att på ett ekonomiskt uthålligt, resurseffektivt likvärdigt sätt äga och 
driva egna anläggningar 

Åtgärd: Öka dialogen till föreningar med egna anläggningar i syfte att inhämta kunskap och 
förståelse. Därmed tidigt planera stödinsatser. 

Påbörjad 

Åtgärd: Ta fram riktlinje hur kommunen kan stötta föreningar i deras anläggningsdrift samt hur 
kommunen ska förhålla sig till föreningar som har behov av extra stöd. 

Påbörjad 

Fokusmål 2 - Uppsala ska ha ett välmående näringsliv och skapa fler jobb Status 

12. Förenkla företagens vardag genom att utveckla en nytänkande, effektiv och rättssäker 

företagsservice med hög kvalitet. 

Åtgärd: Information och kommunikation med näringslivet ska ske utifrån företagarnas behov 

och men helhetssyn. 
Påbörjad 

Åtgärd: Utveckla kunskapen och insikten i småföretagens villkor och förutsättningar för att 
främja utveckling och företagsklimat. 

Kommentar: Genom samverkan får nämnden ökade kunskaper om både stora och små 

förtagares villkor. Uppsala Summer Zone möjliggör för flera företagare att synas. Nämnden deltar 

kontinuerligt på näringslivets mötesplatser där en samverkan har initierats, det har också ökat 
kunskapen om småföretagarnas förutsättningar. 

Övergår till linjeverksamhet. 

Klar 

15. Stärka Uppsalas position som internationell aktör och driva utveckling i och tillsammans med 
omvärlden 

Åtgärd: Fortsätta utveckla konceptet Uppsala Summer zone Påbörjad 

Fokusmål 3 - Uppsala ska leda klimatomställningen Status 

20. Öka takten i klimatomställningen för att minska växthusgasutsläppen och nå målet om ett 
klimatneutralt Uppsala 2030 och klimatpositivt Uppsala senast 2050 

Åtgärd: Öka kunskapen och förståelsen för vad som ger klimatutsläpp och vad varje del av 

organisationen göra för att minska klimatpåverkan. 
Påbörjad 

Åtgärd: Öka integreringen av klimatperspektivet i styrande dokument och processer i 

verksamheten för att minska klimatpåverkan. 
Påbörjad 

Åtgärd: Utreda och ta fram förslag på åtgärder inom förvaltningens område för att nå målet om 
klimatneutralt till 2030 

Kommentar: Förvaltningen har inte resurser att starta detta arbete under 2024. 

Ej 

startad 

Åtgärd: Utred och initiera ett gemensamt med idrottsrörelsen om föreningars arbete med 
hållbart resande 

Påbörjad 
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21. Utveckla det systematiska arbetet för att anpassa Uppsala till ett förändrat klimat. 

Åtgärd: Ta fram en plan för hur föreningar med egna anläggningar ska kunna klimatanpassa Påbörjad 

Fokusmål 4 - Uppsala ska bli tryggare med jämlika livsvillkor Status 

26. Utveckla kommunens förmåga att förebygga och bekämpa ungdomsbrottslighet och kriminalitet. 

Åtgärd: Samordning av konkreta trygghetsfrämjande insatser utifrån behovsbedömningar 
som görs i samverkan inom kommunkoncernen och i samverkan med externa aktörer. 
Samverka med utbildningsnämnden, socialnämnden, kulturnämnden och externa aktörer 
för att inventera var behoven är störst och vilka insatser som passar bäst utifrån nämndens 
verksamhet. 

Påbörjad 

27. Förebygg och bryt segregationen och stärk den sociala sammanhållningen. 

Åtgärd: Genom samverkan med övriga aktörer identifiera effektiva insatser för att främja jämlika 
livsvillkor. 

Påbörjad 

Åtgärd: Ta fram åtgärder sam synliggöra det som redan finns så att barn och unga i ekonomiskt 
utsatta familjer ska kunna delta i idrottslivet på lika villkor. 

Påbörjad 

30. Påskynda integrationen för en snabbare etablering av nyanlända. 

Åtgärd: Tillsammans med andra relevanta nämnder/bolag och externa aktörer utreda 

förutsättningar för att insatser inom eller knutet till nämndens ansvarsområden i ökad 
utsträckning kan bidra till att påskynda integrationen. 

Kommentar: Nämnden uppmuntrar föreningar som har resurser att skapa aktiviteter för 

nyanlända och därmed söka stöd från idrotts- och fritidsnämnden. Därtill deltar nämnden 

kontinuerliga möten med personer i projektet "Vägvisaren" för att hitta rätta vägar och 
nätverk i syfte att informera nyanlända om vad Uppsala har för aktiviteter att erbjuda. 

RF-SISU Uppland har svenska från dag ett där idrotten är redskapet för en lyckad integration, 

de bedriver även språkcafé på allaktivitetshuset i Gränby. 

Arbetet fortsätter inom nämndens ordinarie linjeverksamhet och faller naturligt under ett av 

nämndens antagna riktningsmål: inkluderande idrott 

Klar 

Åtgärd: Arbeta för att öka andelen flickors deltagande i idrotts- och fritidsföreningar. Påbörjad 

31. Kartlägga och utreda hur kommunen tillhandahåller och finansierar lokaler för olika delar av 
föreningslivet. 

Åtgärd: Följa upp och aktivt delta i kommande utredning Påbörjad 

32. Stärka arbetet med att främja psykisk hälsa och förebygga och hantera ökad psykisk ohälsa. 

Åtgärd: Genom suicidpreventionsombud genomföra kunskapshöjande insatser. Påbörjad 
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Åtgärd: Tillsammans med övriga förvaltningar implementera den framtagna handlingsplanen 
för arbete främjande för psykisk hälsa.  

Påbörjad 

Åtgärd: Inom partnerskapet med RF-SISU Uppland och gemensamt med Fritid Uppsala utbilda 
fritidsledare kring kost, hälsa och fysisk aktivitet i syfte att implementera och utveckla nya 
arbetssätt. 

Kommentar: Arbetet har inte startat än, detta utifrån att Fritid Uppsala har varit i en stor 

omorganisation, därav har enheterna inte påbörjat detta arbete. 

Ej 
startad 

33. Insatser mot droger i skolan och barn och ungas nära miljö ska stärkas. 

Åtgärd: Se över behov och utveckla kunskapshöjande insatser för föreningslivet och kommunal 

verksamhet gemensamt med RF-SISU Uppland inom antidoping eller andra riskbeteenden. 
Påbörjad 

34. Förbättra trafiksäkerheten för barn och unga vid förskolor, skolor, och platser för idrotts-, kultur- 
och fritidsverksamhet. 

Åtgärd: I samarbete med berörda nämnder och bolag inventera och ta fram förslag på åtgärder 
för befintliga och planerade idrotts- och fritidsanläggningar, för att säkerställa trafiksäkerheten 
genom bilfria zoner, säkra vägar för gång och cykel och andra åtgärder för hållbart resande. 

Kommentar: Avdelningen Idrott Uppsala har fullföljt sitt uppdrag i framtagandet av det 

policyprogram som Gatu- och samhällsmiljönämnden (GSN) ansvarar för. Vi har lämnat vår input 

och inväntar nu att programmet skickas på remiss till idrotts- och fritidsnämnden för vidare 
behandling och godkännande. 

Väntar 

35. Utveckla kommunens krisberedskap och det civila försvaret i syfte att stärka samhällets 

motståndskraft. 

Åtgärd: Samordna krisberedskapen inom den nya förvaltningen  Påbörjad 

NB4. Utveckla förutsättningar för Uppsalas föreningsliv och de möjligheter till fysisk aktivitet som de 

skapar. 

Åtgärd: Skapa förutsättningar för tillskapande av nya föreningar och utveckla samverkan med 

befintliga. 
Påbörjad 

Åtgärd: Se över fördelningsprinciper så att vissa tider i särskilda anläggningar/områden 
prioriteras till organiserad spontanidrott. 

Påbörjad 

Åtgärd: Se över och implementera flera organiserade spontanidrottsplatser i syfte att sänka 

trösklar till fysisk aktivitet. 
Påbörjad 

 



Mall för svar på frågor till uppdrag 1. 
 

1.Beskriv vad ni har gjort och ert pågående arbete med åtgärder för att effektivisera inom era stödprocesser och/eller administration för att frigöra resurser till 
kärnverksamheten (inte det ni planerar att göra framöver). 

2. Vilka effekter har åtgärderna gett? (exempelvis för ekonomi, brukare, personal, kvalitet) 

3. Beskriv hur ni mäter effekterna (ange eventuella indikatorer som kan bidra vid mätning). 
 
 

Leveranser/insatser Pågående (P) 
eller genomförd 
(G)? 

Effekt Sätt att mäta 

Nämnden är digitaliserad genom bokning- och 
bidragssystem samt fastighetssystem. 
Nämnden är dessutom med i upphandling och 
införande av ett nytt bokning- och 
bidragssystem. 
 
Nämnden har börjat använda Plandisc för att 
förenkla och tydliggöra årshjul 

 

G Effektiviserar administrationen. Medarbetarundersökning 
 
Samlad statistik och nyckeltal i 
bokning- och bidragssystem 

Hybrida möten är infört som standard. G Den tillitsbaserade styrningen och ett 
hybrid arbetssätt möjliggör för 
medarbetarna att välja arbetssätt som 
fungerar för dem. Detta förenklar 
vardagen där var och en kan planera 
utifrån sin kalender, det förenklar även 
för ”våra” kunder att snabbt få till möten 
med kommunen. Detta stimulerar ett 
gott arbetsklimat. 
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Avstämningar på APT samt mellan chef 
och anställd 

Det så pågår det ett arbete inom KIF samt att 
gränsdragningar gentemot bolaget håller på att 
tydliggöras. 

p Tydligare gränsdragningar förenklar 
arbetets processer och minskar 
administrativ börda. Det ger även en 
tydlighet för ”våra” kunder. 
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Inledning: 
Uppsala kommun står inför utmaningen att tillhandahålla tillräckliga ytor för idrott i en 
snabbt växande stad, där marktillgången är hårt konkurrensutsatt. En av de strategiska 
åtgärderna för att möta detta behov är anläggning av konstgräsplaner. Denna rapport 
syftar till att belysa varför konstgräsplaner är ett föredraget alternativ jämfört med 
gräsfotbollsplaner samt hur Uppsala kommun aktivt arbetar för att göra dessa 
anläggningar så miljövänliga som möjligt. 

Konstgräsplaner vs. gräsplaner: 

Yteffektivitet: 

En betydande faktor som talar för konstgräsplaner är deras överlägsna yteffektivitet i 
jämförelse med traditionella gräsplaner. En konstgräsplan motsvarar i bokad tid 
ungefär i genomsnitt 10 gräsplaner och tar upp cirka 8500 kvadratmeter mark. Denna 
ytjämförelse blir avgörande när man hanterar stadens begränsade markresurser och 
behovet av att maximera användningen av tillgänglig yta. 

Jämförelse av användningstimmar och tillgänglighet för konstgräsplaner och 
gräsplaner: 

Lötens konstgräsplan har 3005 bokade timmar per år, vilket är tjugofem gånger mer än 
de begränsade 120 timmar som Lötens 11-spelsgräsplan används. Det bör noteras att 
konstgräsplanens verkliga utnyttjande kan vara ännu högre, med 2 till 5 lag samtidigt 
på vissa bokade tider. Jämfört med gräsplanen, där endast ett lag åt gången kan nyttja 
planen eftersom slitaget annars blir för stort, ger konstgräsplanen en markant högre 
användningseffektivitet och därmed en ökad tillgänglighet för både organiserad och 
spontan idrott. 

Jämförelse av användningstimmar och tillgänglighet för konstgräsplaner och 
gräsplaner understryker den betydande fördelen med konstgräsplaner. 
Konstgräsplaner möjliggör upp till 3000 nyttjade timmar per år, vilket är tio gånger mer 
än gräsplaners begränsade 300 timmar. Denna höga användningstid skapar en ökad 
tillgänglighet för både organiserad och spontan idrott. Konstgräsplanerna kan 
utnyttjas optimalt under längre perioder, vilket gör dem särskilt värdefulla för att möta 
efterfrågan från det växande antalet idrottande medborgare. 

Yteffektiviteten hos konstgräsplaner blir därmed en strategisk faktor för att möta det 
ökande behovet av idrottsytor i en stad med hård konkurrens om marktillgången. 
Genom att skapa fler möjligheter för idrottande och samtidigt effektivt hantera 
begränsade markresurser blir konstgräsplaner en viktig komponent i 
stadsutvecklingen och möjliggör en mer hållbar och tillgänglig idrottsmiljö för 
Uppsalas medborgare. 

Spontanfotboll: 

Konstgräsplaner erbjuder möjligheten till spontanfotboll året runt, vilket inte är fallet 
för gräsplaner som inte tål den belastningen. Möjligheten till spontanspel främjar ökad 
fysisk aktivitet och utnyttjande av idrottsanläggningarna. 
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Miljövänlighet och åtgärder: 

Materialval och upphandling: 

Uppsala kommun Idrotts- och fritidsnämnden har 2019 implementerat 9 principer för 
miljövänliga konstgräsplaner. Utav dessa 9 punkter, är de viktigaste punkterna asfalt 
runt spelplanen, avrinningsbrunnar med granulatfällor, och att Uppsala kommun har 
övergått från gummigranulat till TPE-fyllning för att minska miljöpåverkan. Vid 
upphandling av konstgräs ställs krav på granulatfria alternativ och nedbrytningsbara 
ifyllnadsmaterial för att säkerställa hållbarhet. 

Åtgärder vid anläggningar: 

Den nuvarande teknologin som använder plast- eller gummigranulat som 
ifyllnadsmaterial för att uppnå rätt spelegenskaper har identifierats som en potentiell 
källa till läckage av mikroplaster till naturen. På nationell nivå, under ledning av 
Naturvårdsverket, Sveriges Fritids- och Kulturchefsförening, och i samverkan med flera 
svenska kommuner, inklusive Uppsala, samt Svenska Fotbollförbundet och andra 
("Beställargruppen konstgräs"), pågår ett aktivt arbete för att minimera miljö- och 
hälsopåverkan från konstgräsplaner. 

Beställargruppen har initierat utarbetandet av riktlinjer och råd avseende anläggning, 
underhåll, och skötsel av konstgräsplaner för att effektivt undvika läckage av granulat. 
Denna grupp driver även arbetet med att utveckla upphandlingsförfarandet av 
konstgräs för att säkerställa att det ifyllnadsmaterial som används inte bara 
upprätthåller god spelkvalitet utan också är skonsamt mot miljön. 

Mot bakgrund av beställargruppens råd och riktlinjer har förvaltningen 2019 inom 
Uppsala kommun formulerat och fastställt följande 9 principer. Dessa principer syftar 
till att styra både befintliga och nya konstgräsplaner mot en mer miljövänlig och 
hållbar inriktning. Genom att implementera dessa principer strävar Uppsala kommun 
efter att skapa idrottsanläggningar som inte bara möter höga krav på spelkvalitet utan 
även är i linje med de senaste riktlinjerna för miljövänlighet och hållbarhet. 

Uppsala Kommuns 9 principer för miljövänliga konstgräsplaner (uppdaterade och 
utökade 2023, 2024): 

1. Granulatfångning i avrinningsbrunnar: 

Vid nybyggnation efter 2019 implementeras avrinningsbrunnar med granulatfällor för 
att minimera läckage av mikroplaster och därmed minska påverkan på miljön. Denna 
åtgärd syftar till att skydda våra vattendrag och bevara den lokala miljön intakt. 

2. Övergång till TPE fyllning: 

Uppsala kommun har tagit steget att övergå från gummigranulat till termoplastisk 
elastomer (TPE) som fyllnadsmaterial för att minska miljöpåverkan. Genom att välja 
mer hållbara material strävar kommunen efter att vara en föregångare inom 
miljövänliga sportanläggningar. 
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3. Asfaltering för snöuppläggning: 

För att underlätta snöuppläggning och främja återföring av granulat till planen har 
asfaltering implementerats runt konstgräsplanerna. Denna åtgärd syftar till att skapa 
en effektiv vinterhantering samtidigt som den främjar materialåteranvändning. 

4. Avborstningsstationer vid utgångar: 

För att minimera risken för granulatspridning har avborstningsstationer placerats vid 
utgångarna från planerna. Denna åtgärd ökar renligheten i närområdet och minskar 
potentiell påverkan på omgivningen. 

5. Staket med stopp för spridning runt planen: 

Anläggningens staket har en planka i nederkant som förhindrar spridning av granulat 
vid snöröjning. Denna integrerade designåtgärd syftar till att säkerställa en mer effektiv 
och miljövänlig hantering av konstgräsplanen under vinterförhållanden. 

6. Informationsskyltar om granulat: 

Skyltar om granulat placeras vid alla konstgräsplaner och riktad information till 
föreningar ges för ökad medvetenhet. Detta syftar till att skapa en medveten 
användarbas och uppmuntrar till aktivt deltagande i miljövänliga rutiner. 

7. Testplan med granulatfri matta: 

En testplan med granulatfri matta vid Tiundaskolan har använts för att utvärdera 
alternativa material och deras påverkan. Genom att vara öppna för innovation och 
utveckling strävar kommunen efter att ständigt förbättra och anpassa sig till 
miljökraven. 

8. Behovsuppfyllande materialval: 

Kravspecifikationer vid upphandling inkluderar noggrant övervägda materialval med 
fokus på spelkvalitet, säkerhet, livscykelkostnader och hållbarhet. Detta säkerställer 
att de valda materialen uppfyller höga standarder och håller sig i linje med principerna 
för miljövänliga konstgräsplaner. 

9. Krav på granulatfritt alternativ: 

Vid upphandling efterfrågas aktivt granulatfria konstgräsalternativ eller 
nedbrytningsbart ifyllnadsmaterial för att främja hållbara och miljövänliga alternativ. 
Genom att vara en inflytelserik köpare skapar kommunen incitament för branschen att 
utveckla och tillämpa mer hållbara lösningar. 

10. Prioriterad ekonomisk planering: 

De åtgärder som beskrivs inom principerna planeras och prioriteras in i nämndens 
budget för att säkerställa genomförande och kostnadseffektivitet. En hållbar 
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ekonomisk planering är avgörande för att stödja och upprätthålla miljövänliga 
åtgärder över tid. 

11. Återanvändning på skolgrusplaner: 

En plan har införts för återanvändning av gamla konstgräsplaner, vilka nu läggs på 
skolgrusplaner för att främja hållbarhet och återvinning. Genom att omvärdera och 
återanvända material strävar kommunen efter en cirkulär ekonomi. 

12. Destruktion och återvinning: 

Samtliga helt uttjänta konstgräsplaner återvinns på destruktionsfabriker för att 
minimera negativ påverkan på miljön och främja cirkulär ekonomi. Denna sista princip 
markerar ett åtagande att ansvarsfullt hantera materialens livscykel och minska 
avfallsmängden. 

Marktillgång och konkurrens: 
Uppsala, en stad i snabb tillväxt, står inför utmaningar när det gäller marktillgång, och 
konkurrensen om tillgänglig mark är intensiv. Den ökande befolkningen och behovet 
av bostadsförtätning skapar en påtaglig press på tillgänglig mark för idrottsändamål. 
År 2023 illustrerades dessa utmaningar tydligt när idrottsavdelningen, trots ansträngda 
försök, tvingades ge upp planerna på att hitta mark för en ny 11-spelsplan i konstgräs i 
Gottsunda, helt enkelt på grund av brist på tillgänglig mark. 

I denna kontext blir konstgräsplaner en oumbärlig resurs för att optimera 
användningen av den begränsade mark som staden har till sitt förfogande. Genom att 
erbjuda hög användningstid och mångsidighet för olika idrottsaktiviteter blir 
konstgräsplaner en strategisk lösning för att möta den ökande efterfrågan på 
idrottsytor. Dessa planer kan utnyttjas mer intensivt och över längre perioder, vilket 
möjliggör ökad tillgänglighet för idrottande medborgare och samtidigt underlättar 
förvaltningen av de existerande idrottsanläggningarna. 

På så sätt blir konstgräsplaner en nödvändig och effektiv åtgärd för att tillgodose det 
växande samhällets behov av idrottsytor och samtidigt möta konkurrensen om 
tillgänglig mark. 

Mångsidighet och året-runt användning: 

Möjlighet för andra idrotter: 

Konstgräsplaner möjliggör året-runt-användning och öppnar upp för olika idrotter som 
inte är begränsade av väderförhållanden. Detta inkluderar sporter som amerikansk 
fotboll, rugby, och andra bollsporter som kan utövas under olika säsonger. 

Friytor för allmänheten: 

Utöver organiserad idrott ger konstgräsplaner möjlighet för allmänheten att utöva 
aktiviteter som löpning, yoga och andra fysiska aktiviteter under olika årstider. 
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Kapacitet och tillgänglighet: 

Ökad kapacitet: 

Konstgräsplaner ökar den totala kapaciteten för idrottsanläggningar genom att 
möjliggöra fler simultana aktiviteter. Detta är särskilt viktigt i en växande stad där 
behovet av idrottsytor är ständigt ökande. 

Hög tillgänglighet för skolor och föreningar: 

Konstgräsplaner ger skolor och idrottsföreningar möjlighet till mer flexibla 
träningstider och ökad tillgänglighet, vilket underlättar planering och genomförande 
av olika aktiviteter. 

Kostnadseffektivitet och underhåll: 

Lång livslängd och låg underhållskostnad: 

Konstgräsplaner har en längre livslängd jämfört med gräsplaner och kräver låg 
underhållskostnad över tid. Detta innebär en långsiktig kostnadseffektiv lösning för 
Uppsala kommun. 

Minskad vattenanvändning: 

Gräsplaner kräver regelbunden vattning för att behålla kvaliteten, medan 
konstgräsplaner eliminerar detta behov och bidrar till att spara vattenresurser. 

Attraktivitet och evenemangsmöjligheter: 

Attraktivt för tävlingar och evenemang: 

Konstgräsplaner ger möjlighet att arrangera tävlingar och evenemang året runt, vilket 
kan öka attraktiviteten för staden och dra till sig besökare från andra regioner. 

Marknadsföring av staden: 

Uppsala kan marknadsföra sig som en idrottsvänlig stad med moderna och flexibla 
idrottsanläggningar, vilket kan bidra till en positiv bild av staden och locka till sig nya 
invånare och besökare. 

Avslutande sammanfattning: 

Uppsala kommun väljer konstgräsplaner inte bara för att möta fotbollsbehoven utan 
även för att skapa mångsidiga och hållbara idrottsanläggningar som kan användas året 
runt. Genom att maximera tillgängligheten, erbjuda utrymme för olika idrotter och 
samtidigt vara kostnadseffektiva och miljövänliga, står konstgräsplanerna som en 
strategisk investering för att möta de utmaningar som kommer med en växande stad. 
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